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Desenvolupament de la sessió 
 
El president dona la benvinguda als assistents i obre la sessió. Explica que s’han fet canvis 

en el mobiliari de la sala i que esperen que aquesta millora es tradueixi també en una 
comoditat més gran per als veïns i, sobretot, en solucions als seus problemes.  

Recorda que s’ha penjat el resum de l’acta de la sessió anterior de l’Audiènc ia Pública al web, 
i que a l’entrada de la sala hi ha els impresos que s’han d’emplenar per sol·lic itar la paraula, 

on es demana a les persones que volen intervenir que s’identifiquin i que especifiquin el 

tema que volen tractar. 

Assenyala que intentarà agrupar les intervencions per temes i que si hi ha més d’una 
persona o d’una entitat que volen tractar el mateix tema els demanarà brevetat. Explica que, 
una vegada fetes les preguntes o aportacions, donarà la paraula al Govern perquè hi doni 
resposta a través del regidor del Districte, del conseller tècnic i del gerent. Recorda que no 

sempre es pot respondre tot el mateix dia i que la durada de les intervencions no pot 
superar els cinc minuts. 

Tot seguit dona pas al torn d’intervenció de veïns i entitats. 

El senyor Eduard Rodríguez López, en nom de la Comissió d’Afectats de la Gran Via, agraeix 

les gestions realitzades pel gerent del Districte respecte a la plaga de rates que hi ha a la 
parada dels autobusos 72 i 96. Explica que l’Agència de la Salut Pública l’ha trucat per 
informar-lo que ja ha fet una actuació per erradicar aquesta plaga i que un altre 
departament farà una altra actuació properament. Assenyala que s’ha posat sauló a l’escocell 
d’on surten les rates, però que quan plogui tot el sauló se n’anirà pel forat que han fet les 
rates. Opina que el que caldria fer és posar un asfalt drenant a totes les parades d’autobús 
on hi ha escocells amb una profunditat d’uns 20 cent ímetres. 

D’altra banda, es queixa de la falta de manteniment de la rampa del carrer Llacuna, al parc 
del Clot. Explica que uns diuen que és responsabilitat de Parcs i Jardins i d’altres que són els 
serveis de neteja del carrer els qui han de fer-ho. Manifesta que espera tractar aquest tema 
en la propera reunió que tindrà amb el gerent del Districte.  

Explica que un altre problema que han detectat al parc del C lot és que al pont de les 

arcades, que passa per sobre de l’espai on es juga a bàsquet i a futbol sala, hi ha dues lloses 
que sobresurten uns dos centímetres. Afirma que ha fet dues instàncies per avisar d’aquest 
desperfecte, una el 5 de gener de 2017 i una altra el 17 de gener de 2018. Explica que, a 
més, el passat 18 de gener ho va comunicar al responsable del parc, que li va dir que ja ho 
havia advertit, i que també en va informar la nova polic ia municipal quan passejava a cavall 
pel parc, que va fer una reclamació en aquell mateix moment. Demana que es resolgui 

aquest problema aviat perquè la gent pot ensopegar i prendre mal. 

Explica que al gener va començar la poda de l’arbrat a la zona lateral del costat muntanya 
del carrer Llacuna, el parc del Clot, el carrer Escultors Claperós i la rambla del Poblenou, 
entre d’altres, mentre que a la Gran Via, des d’Escultors Claperós fins a la rambla del 
Poblenou, hi ha arbres amb branques que envaeixen els balcons dels edific is o que gairebé 

toquen els vianants que passegen per la rambla. Afirma que no sap si hi ha algun motiu pel 
qual no es fa la poda en aquesta zona, però que caldria fer-la. 
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Explica que tot seguit haurà de marxar per motius familiars i que, per tant, se’l pot contestar 
en un altre moment.  

La senyora Beatriz López, en nom propi, es queixa del soroll que hi ha sempre al parc del 
Clot per culpa dels gossos que borden i els ampollots que es fan a la nit a la cantonada del 
carrer Llacuna.  

El senyor Miquel Catasús i Lacruz, en nom de l’Associació de Veïns del Clot -Camp de l’Arpa, 
explica que al parc del C lot amb el carrer Llacuna hi ha un espai que no és molt c lar si és 

públic o privat i on es concentra gent que fa soroll i ampollot durant el dia i la nit. Assenyala 
que es tracta de la cantonada on hi ha la granja, que a més és un lloc mal conservat.  

Explica que, quan els veïns truquen a la Guàrdia Urbana pel soroll que fan els gossos a la nit, 

la Guàrdia Urbana els diu que no hi pot fer res perquè és normal que hi hagi gossos al parc. 
Remarca que una cosa és que hi hagi gossos al parc i una altra de ben diferent que facin 

molt de soroll tots els dies. Demana que la Guàrdia Urbana hi faci alguna cosa i se’ls informi 
dels resultats de la seva actuació. Assenyala que aquest problema no és nou, però que 
abans la gent es queixava a l’est iu, mentre que ara sembla que a l’hivern també hi ha força 
soroll al parc.  

Recorda que en la sessió anterior de l’Audiència Pública se’ls va dir que s’estava tramitant 

l’adjudicació de la gestió d’Alchemika a una altra empresa, però que aquesta tramitació s’ha 
aturat, igual que moltes d’altres, per la intervenció del Govern de la Generalitat. Demana a 
l’Ajuntament que, si pot, faci alguna cosa per ajudar a desencallar aquesta situació. A més, 
explica que l’empresa que gestiona actualment aquest equipament, OHL, ha advertit que el 
30 de juny deixarà de fer-ho passi el que passi. Afirma que, per tant, no es pot permetre que 
els avis d’aquest equipament es quedin sols. 

Recorda que es va acordar fer una reunió de seguiment de l’anomenat «mercat de la 

pobresa» en la qual participarien les entitats veïnals. Manifesta que no en saben res i 
demana que se’ls convoqui. A més, remarca que cal tenir en compte que aviat començaran 
les obres de Glòries.  

Afirma que el Gremi de Restauració té molts recursos i sembla que tothom està d’acord que 
tot s’ha de flexibilitzar en funció del que interessi als seus negocis. Explica que les 

associacions de veïns estan d’acord que hi hagi terrasses, però no pas que aquest gremi 
decideixi el que s’ha de fer a l’espai públic, tal com creuen que està passant. Manifesta que 
la FAVB i les associac ions veïnals no han tingut possibilitat de participar fins ara en aquesta 
qüestió i que suposa que se’ls deixarà fer al·legacions pel que fa a la regulació de les 
terrasses. 

Assenyala que el que ha passat a l’edific i de Consell de Cent, 609, demostra que els fons 
d’inversió fan el que volen. Opina que, quan hi ha llicències, l’Ajuntament ha de vetllar 
perquè els promotors anunciïn a fora dels edificis quin tipus d’obres fan i el calendari 
d’execució. 

Finalment, manifesta que cal denunciar que el país viu una època neofranquista amb molta 
repressió política. 
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La senyora Josefa Gómez, en nom de l’Associació de Veïns del Maresme, explica que llegirà 
un escrit que han fet alguns veïns en relac ió amb la benzinera que es vol implantar al carrer 
Veneçuela amb el carrer Maresme:  

«Es vol instal·lar en un solar que comprèn els carrers Veneçuela, Maresme, Cristóbal de 
Moura i Puigcerdà, que segons la reurbanitzac ió urbaníst ica del 22@ està dedicat a 
habitatges i en el qual s’incorporaran equipaments, com un casal de barri, un espai jove, 
habitatges tutelats per a persones grans i habitatges protegits. Tot això presentat als veïns 

com a benefic iaris de la transformació del 22@ i aprovat el 2005. L’execució d’aquests 

equipaments estava prevista en el Pla de barris Besòs-Maresme entre el 2008 i el 2012, 
segons consta a les actes del Consell Municipal del Districte. 

»Segons l’artic le 6 de la Modificació del Pla general metropolità per a la renovació de les 
àrees industrials del Poblenou, districte d’activitats 22@, aprovada el 27 de juliol de 2000: 
“Han de quedar forçosament excloses les activitats industrials molestes, contaminants i 

perilloses.”  

»A més, està en contra de la filosofia global del Pla 22@, l’objecte del qual és “la renovació 
dels sòls industrials del Poblenou per a la creació d’un modern districte d’activitats 
econòmiques amb infraestructures i urbanitzac ió adequades als requeriments de les 
empreses i amb presència important de les activitats emergents del nou sector de les 

tecnologies de la informació i la comunicació, la investigació, la cultura i el coneixement”.  

»Ja tenim prou benzineres al barri i no és prioritària la instal·lació d’una altra, i més tenint en 
compte la situació de contaminació que ja patim a la zona i de la qual suposem que estan al 
corrent. Si el cotxe és un factor de contaminació importantíssim, la proliferac ió de benzineres 
al barri no creiem que n’afavoreixi l’erradicació. 

»Demanem la seva empara perquè en el proper Consell del Districte es tracti aquest tema i 

s’abordin solucions que puguin passar per regular la instal·lació de benzineres al districte i 
adequar les ordenances municipals segons les noves necessitats, com ja s’ha fet en altres 
casos, amb la finalitat de protegir els valors mediambientals del medi urbà, no donant 
cobertura a aquelles activitats i usos més sensibles amb presència de persones, habitatges, 
zones verdes, escoles, etc.» 

Manifesta que, a més, no s’ha comunicat als veïns l’establiment d’aquesta benzinera, quan 
creuen que el més lògic hauria estat que s’hagués parlat amb ells abans d’autoritzar-ne la 
instal·lac ió per tal de buscar una solució que els satisfés i fos convenient per a la zona, atès 
que la benzinera és a molts pocs metres dels blocs on viuen. Afirma que ja han suportat 
molta contaminació al barri.  

La senyora Maria Crespín Perales, en nom propi, explica que és una veïna de Provençals del 
Poblenou i que vol consultar dues coses. D’una banda, manifesta que voldria saber quins 
plans té l’Ajuntament respecte a la compra de Farggi-La Menorquina, al carrer Bilbao amb el 
carrer Perú, per part del grup inversionista Actual Capital Advisors, efectuada l’any passat 
per 25 milions d’euros. Pregunta si aquest grup inversor ha demanat a l’Ajuntament algun 
canvi d’ús, i quin canvi d’ús estaria disposat a concedir l’Ajuntament i quines condicions 

podria requerir per edificar en aquest solar, ja que suposen que segurament s’hi faran 
hotels, habitatges privats o oficines.  
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D’altra banda, demana informació sobre el projecte del nou centre de gestió de residus 
tecnològics al carrer Pujades, 97, al barri del Poblenou. Explica que, segons una notícia que 
va sortir a diferents mitjans, aquest centre s’inaugurarà entre finals de març i el mes d’abril. 

Manifesta que li agradaria saber si aquest centre treballarà per a la gent del barri i si l’entitat 
que el gestiona, la Fundació Trinijove, estarà oberta a col·laboracions de les associacions i de 

gent que hi pugui estar interessada. Pel que fa a això, explica que han contactat amb ells 
però que no han rebut cap resposta ni per telèfon ni per escrit, i lamenta que una fundació 

no atengui la gent del districte.  

El senyor Marc Canal, en nom de les comunitats de veïns de l’ illa dels carrers Zamora, 
Sancho d’Àvila, Pamplona i Tànger, manifesta que són tres comunitats molt noves, que no 

tenen ni tres anys, que pateixen problemes d’incivisme, d’inseguretat i de brutícia, i que 
tenen com a objectiu tancar el parc d’aquesta zona. Explica que han fet diverses petic ions 

mitjançant instàncies, han parlat amb la síndica de greuges i han fet fins i tot una instància 
perquè, a través de la Llei de transparència, se’ls doni resposta a totes les petic ions 
anteriors. Afirma, però, que de moment no han obtingut resposta.  

Remarca que la inversió necessària per fer el tancament del parc aniria a càrrec de les tres 
comunitats i que, per tant, l’únic que demanen és que es valori un projecte que ja han 

elaborat amb un arquitecte per tirar endavant una proposta que fa gairebé dos anys que 
tracten amb el Districte.  

La senyora Teresa Soldevila Garc ía, en nom propi, explica que hi ha un assentament 

d’indigents en un dels ponts que travessa la ronda i dos assentaments a la continuació del 
carrer Jaume Vicenç Vives: un al costat del restaurant McDonald’s i l’altre al transformador 

de Fecsa, on des de fa gairebé tres anys hi viuen immigrants, sobretot de països de l’Est. 
Pregunta si hi ha alguna mena de control d’aquests assentaments per part del Districte. 

D’altra banda, pregunta si es duen a terme actuacions en relac ió amb l’increment d’indigents 
a tot el carrer Salvador Espriu. 

Es refereix al gran nombre d’autobusos turístics que aparquen als carrers Salvador Espriu, 

Arquitecte Sert, Frederic Mompou, Joan Oliver i Rosa Sensat, una zona on hi ha molta àrea 
verda i no està permès l’aparcament d’autobusos. Afirma que els autobusos mantenen 

sempre el motor engegat perquè el conductor pugui tenir aire condicionat a l’estiu i 
calefacció a l’hivern, fet que comporta soroll i contaminació. Explica que ha escrit missatges 
de correu electrònic a l’empresa municipal que s’ocupa dels aparcaments de l’àrea verda i li 
han contestat que tindran en compte tot el que diu, però que cada vegada hi ha més 
autobusos turístics. Opina que per a l’empresa privada que opera aquests autobusos aquesta 
zona és un «paradís» on pot fer ús de l’espai públic sense pagar res.  

El senyor César León Ortega, en nom propi, manifesta que, tal com ja ha fet en les dues 
últ imes assemblees públiques, vol insist ir en la necessitat de crear un consell per a la 
discapacitat. Explica que, si bé la secretària tecnicojurídica li va dir en la penúltima audiència 
pública que aquest òrgan no figura en el cartipàs, ell ha comprovat que altres districtes sí 

que el tenen. A més, afirma que cal treballar la discapacitat des de tots els punts de vista i 

des de totes les forces polít iques, i no es pot tractar de manera improvisada. Assenyala que 
una mostra d’aquesta improvisació i de l’orfandat que pateixen les persones amb discapacitat 

va ser l’absència de membres del Govern i de la tècnica municipal de discapacitat del 
Districte a la paellada popular que es va celebrar el 3 de desembre passat davant el Centre 
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Cívic Sant Martí amb motiu del Dia Internacional de la Discapacitat, en la qual també es va 
celebrar el 40è aniversari de la Fundació Pere Mitjans, així com en la reunió que van fer els 
fòrums de salut mental a Can Felipa. 

Afirma que una part de l’oposició també actua amb improvisació. En relac ió amb això, 
explica que en el darrer Consell Plenari un conseller del Grup Municipal del PP va presentar 
un prec relacionat amb les persones discapacitades sense haver-se reunit amb aquest 
col·lectiu ni conèixer les seves necessitats. Demana a aquest conseller que prengui una mica 

el pols al col·lectiu abans de presentar iniciatives. 

Parla de la ineficàcia de la comissió sobre discapacitat que hi ha al districte, que opina que 
desapareixerà aviat. Explica que, en aquest marc, el conseller tècnic li va dir que hi ha 
diferents maneres de treballar la discapacitat i els districtes són lliures d’escollir en el seu 
cartipàs com volen fer-ho. Afirma que la manera com es treballa la discapacitat al districte de 
Sant Martí no és la que ell vol i que, si el conseller tècnic n’està satisfet, li cedirà el seu lloc 

durant dos mesos perquè pugui entendre’l i empatitzar amb ell. 

Manifesta que vol tornar a demanar que a la porta d’entrada de l’equipament municipal 
esportiu Can Felipa, on remarca que s’està fent una «obra faraònica» de remodelac ió de la 
façana, es posi una rampa d’arquitectura efímera per poder accedir-hi de manera 
independent i autònoma. 

Explica que el juliol del 2017 va enviar al gerent del Districte un correu electrònic sobre la 
conveniència d’elaborar un pla d’ocupació amb persones del districte amb discapacitat física, 
mental, malalt ia psiquiàtrica o síndrome de Down per eliminar les males herbes que omplen 
els escocells des que es va eliminar l’ús d’herbicides, però que el gerent li va respondre que 
havien fet tard. Li recorda, d’altra banda, que hi ha pendent l’elaboració d’un pla d’ocupació 
amb personal del districte. 

Finalment, recorda que també va preguntar públicament quin percentatge de la contractació 
pública munic ipal que es va fer l’any passat es va traduir en llocs de treball per a persones 
amb discapacitat, cosa que en aquell moment no es va saber respondre. Explica que ara, a 
més, també vol saber quin percentatge de persones amb discapacitat treballen al Districte. 

El president puntualitza que la secretària del Districte ja va dir en el seu moment que el 

consell que rec lama el senyor León no existeix al Districte de Sant Martí però sí a altres 
districtes. D’altra banda, recorda que l’Audiència Pública és sobretot perquè la ciutadania 
interpel·li el Govern, i no pas els grups municipals. Explica que cal evitar la possibilitat 
d’haver de donar la paraula per al·lusions als consellers o conselleres dels grups municipals 
que puguin ser-hi presents, ja que això distorsionaria la participació en aquest òrgan.  

El senyor Enrique Navarro Martínez, en nom de l’Associació Zona Fòrum, afirma que s’ha 
tornat a iniciar, un any més, la nova temporada de sorolls i molèst ies al parc del Fòrum, on 
es faran diversos actes musicals, familiars i esportius, alguns d’ells fixats en dies laborables. 
Explica que, segons el calendari previst per al 2018, unes 800.000 persones passaran pel 
parc del Fòrum entre els mesos de març i novembre. Afirma que això corrobora el que indica 
la memòria d’activitats de BSM del 2016, l’última publicada, que diu el següent: «Destacar el 

nombre d’esdeveniments realitzats respecte d’altres exercicis passats i la promoció 
d’activitats diürnes, arribant a realitzar fins a quinze actes diürns. S’ha continuat treballant en 
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la reducció de costos en aquests exercicis pel que fa al manteniment i la neteja. [...] El 2016 
no s’ha realitzat cap inversió destacable.»  

Opina que no han servit de res les reunions mantingudes amb responsables i tècnics de 
l’Ajuntament pel que fa al nombre d’activitats en aquest espai i els horaris d’algunes d’elles. 
Afirma que algunes acaben a les 3.30, les 4.30 o les 5.30 de la matinada, hores que disten 
molt de les 22 hores que els diuen des de la Regidoria quan es queixen. Remarca que, 
segons la informació que els ha fac ilitat BSM, el màxim responsable de tot el que passa al 

parc del Fòrum és el regidor del Districte. Lamenta que no hagin servit de res totes les 

denúncies per molèst ies formulades fins ara, ja que sembla que produeixen un efecte rebot 
que permet augmentar encara més els actes denunciats. Explica que, per exemple, el fest ival 

SoundEat! ha incrementat de quatre a set les actuacions per al 2018.  

Manifesta que, en vista de tot això, demanen al regidor i a la resta de grups polítics que es 
traslladi el fest ival SoundEat! a un escenari diferent del de la plaça Leonardo da Vinci; que la 

Telecogresca torni a celebrar-se al Sot del Migdia, a Montjuic, per les greus molèsties de 
soroll i brutícia que genera; que es respectin els límits establerts pel Decret 176/2009, de 10 

de novembre, de protecció contra la contaminació acústica, que són 55 decibels de 7 a 23 
hores i 45 decibels de 23 a 7 hores del matí dins les zones de predomini de sòl d’ús 

residencial, i que s’obrin al públic els parcs infantils que es troben tancats per obres des de 
fa gairebé dos anys.  

Remarca que la memòria del 2016 de BSM, responsable del parc del Fòrum, manifesta que el 

2016 no s’hi ha realitzat cap inversió destacable. Finalment, mostra una fotografia de l’estat 
actual de l’àrea de jocs infantils, on es veu que, malgrat estar tancada per obres, es continua 

fent servir tots els caps de setmana, amb el greu risc que això comporta. 

El regidor del Districte contesta les intervencions dels veïns.  

Explica que el parc del Clot és un espai amb un manteniment complex per la seva intensitat 
d’ús. Manifesta, però, que hi dediquen molts esforços i que el servei de vigilànc ia de la 
Guàrdia Urbana hi treballa molt. 

Afirma que la rampa que ha esmentat el senyor Rodríguez ja es va reparar, però que es 
tornarà a fer. Assenyala que això és responsabilitat de Parcs i Jardins entre setmana i de 

Neteja el cap de setmana. Respecte al dubte de si alguns espais són públics o privats, 
explica que en principi tots els espais que hi ha al parc del Clot són de responsabilitat 
pública. Manifesta que prenen nota de les disfuncions que s’han comentat, tot i que ja hi 
treballen des de l’inici del mandat. 

En relació amb les terrasses, explica que el model de referència del Govern és el treball que 

es va fer amb Fem Rambla i els restauradors a la rambla del Poblenou.  

Respecte a l’edific i del carrer Consell de Cent, 609, afirma que els serveis tècnics del Districte 
van aturar les obres. Destaca que a la ciutat ja s’han aturat tres obres de gran rehabilitac ió 
que es feien només amb assabentats, sense la llicència corresponent. Assenyala que els 
assabentats es tramiten telemàticament i, per tant, cal fer un gran esforç per detectar en 
quines obres hi ha una suma d’assabentats. En relació amb això, anuncia que properament 

intentaran aprovar una reforma de l’Ordenança reguladora dels procediments d'intervenció 
municipal en les obres (ORPIMO) que, en els casos de rehabilitac ió d’un edifici, obligarà els 
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propietaris a presentar una declaració responsable en què es comprometin a complir amb el 
reallotjament i el retorn dels veïns al seu domicili després de l’obra. Afirma que, a més, 
s’haurà de demanar un permís de rehabilitac ió complet, de manera que no es podrà fer la 

trampa d’anar sumant assabentats. 

Manifesta que els agradaria molt poder aturar la benzinera a la qual s’ha fet referència, però 
que és un procés reglat en el qual no hi poden intervenir. Afirma que, tanmateix, 
comprovaran si en el pla del 22@ del 2000 les benzineres estan excloses, tal com diu el text 

que han fet els veïns, ja que estan en contra de les benzineres i, a més, són instal·lac ions 

que aniran desapareixent en una ciutat sense cotxes. Assenyala que si se’n segueixen creant 
és perquè el Ministeri d’Indústria atorga els permisos per fer-ho i és un procés automàtic. 

D’altra banda, corrobora que en aquesta illa es faran habitatges socials molt aviat. 

Diu a la senyora Crespín que ja hi ha un projecte per al solar de Farggi-La Menorquina, però 
que resta aturat per la Comissió de Qualitat d’Arquitectura. Assenyala que és un projecte per 

fer oficines i no recorda si també un hotel, però que es vol reordenar. Explica que 
precisament aquest matí hi ha hagut una reunió per replantejar tota la intervenció a Can 

Ricart, en la qual s’inclourà el solar de Farggi. Afirma que, per tant, tot això està en estudi al 
22@, Urbanisme i el Districte. A més, assenyala que al 22@ no es pot fer habitatge privat, 

sinó només habitatge no-convencional en edific is de patrimoni industrial, que són els 
anomenats lofts.  

Informa que el centre de gestió de residus tecnològics del Poblenou es va inaugurar a la 

tardor i que ocupa joves amb dificultats d’inserció laboral en un lloc adequat per al rec iclatge 
d’elements i d’ordinadors. Explica que no sap si ja funciona a ple rendiment i que estan 

pendents d’una altra ampliac ió amb l’obertura d’una porta pel passatge Trullàs. D’altra 
banda, afirma que ja esbrinaran amb Trinijove com està funcionant. 

Respecte a l’espai públic de l’edific i de Solvia, assenyala que encara no està acabat, ja que 

és un espai que s’ha creat en sòl subrogat de cara a tota l’estructura de reparcel·lació. 
Manifesta que prenen nota de la petic ió que fan els veïns que es tanqui aquest parc a la nit, 

que creu que és una cosa que es pot treballar perquè hi ha altres parcs que tanquen a la nit. 

En relació amb la intervenció de la senyora Soldevila, explica que la Guàrdia Urbana l’ha 
informat que ja ha fet un informe detallat sobre l’assentament que hi ha sota el pont, al 

costat de McDonald’s, i ara es troba a Serveis Jurídics, per tal de poder inic iar la recuperació 
d’ofici d’aquesta estructura pública. A més, destaca que a l’Àrea de Drets Socials hi ha una 

àrea que es dedica només als assentaments, a banda de tots els recursos i esforços que es 
destinen a les persones sense sostre, quan, a més, algunes poblacions com Vilafranca del 

Penedès o Manresa envien aquestes persones a Barcelona. 

Diu al senyor León que al districte hi ha una comissió sobre persones amb diversitat 
funcional i que l’important no és si aquest grup de treball és un consell o una comissió, sinó 

que funcioni. Afirma que potser sí que l’Ajuntament de Barcelona és una mica irregular en el 
seu treball per fer la ciutat més accessible, però que ara hi torna a dedicar molts esforços.  

Explica que ara no té les xifres del pla d’ocupació, i que aquesta mateixa setmana estudiaran 

el problema d’accessibilitat de Can Felipa i si s’hi pot posar una passarel·la provisional. A 
més, subratlla que a Can Felipa no es fa una «obra faraònica», sinó una obra d’uns 600.000 

euros per restaurar la façana perquè cau. 
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Respecte a la intervenció del senyor Navarro, manifesta que els va arribar la carta dels veïns. 
Explica que des del Districte sempre demanen a l’ICUB que redueixi al màxim el nombre 
d’actes al Fòrum i que no els fac i a la plaça Leonardo da Vinci sinó més endins. Afirma que 

ell no dona permís perquè es fac in més festes ni perquè acabin més tard, però que, com a 
regidor del Districte, n’és el responsable. Demana als veïns que els donin la seva llista de 

propostes perquè la presentaran a BSM com a reclamació del que haurien d’intentar 
aconseguir en gran mesura. 

El conseller tècnic assenyala que completarà algunes de les qüestions apuntades. 

Afirma que és veritat que l’anomenat «mercat de la pobresa» és un tema pendent, però que 
s’hi està treballant. Explica que properament tindran una reunió amb la Federació d’Entitats i 
diverses entitats del C lot, que els han demanat que aquest sigui el primer punt de l’ordre del 
dia, en la qual donaran compte de tot el que s’està fent pel que fa a aquest tema. A més, 
manifesta que la Guàrdia Urbana, no només en fa un seguiment, sinó que ja s’han fet 

reunions de coordinació entre els equips de Guàrdia Urbana dels dos districtes que 
comparteixen aquest problema, Sant Martí i l’Eixample. Afirma que aquest tema també es 

treballa en l’àmbit de ciutat, amb la coordinació de les àrees de Prevenció i Seguretat, de 
Drets Socials i de Drets de les Persones. D’altra banda, assenyala que darrerament s’ha 

parlat d’això a la premsa, però que a l’entorn dels Encants sempre hi ha hagut un mercat 
informal de la pobresa, tot i que ara hagi pogut créixer per les obres a Glòries i la crisi. 

Respecte a la benzinera, recorda que el Govern ja ha dit altres vegades que la implantació 

de benzineres no s’adiu amb el seu model de mobilitat, que passa per pac ificar la ciutat, però 
que es tracta d’una qüestió que depassa les competències munic ipals i han de complir la 

normativa estatal. D’altra banda, afirma que no és veritat que només s’hagin obert 
benzineres al Maresme. Explica que fins i tot s’ha obert una benzinera en un dels extrems de 

la superilla del Poblenou, que pel mateix motiu no van poder aturar. Manifesta que, a banda 
d’això, el Govern municipal i el Districte estan impulsant els equipaments i habitatges que es 
van prometre en mandats anteriors en aquesta illa i sobre els quals no s’havia fet res fins 
ara. 

Respecte al tancament que demana la comunitat de veïns de l’ illa dels carrers Zamora, 

Sancho d’Àvila, Pamplona i Tànger, explica que d’entrada no han donat cap resposta 
favorable perquè no és fàcil tancar un espai públic, però que és veritat que en aquesta zona 
s’han tancat alguns espais a la nit per motius de convivència o de seguretat i, per tant, és 
una cosa que es pot valorar. Assenyala que, tanmateix, cal tenir en compte que és un espai 
que no està del tot urbanitzat i que, a més, està pendent de l’execució d’un projecte 
d’equipament esportiu del Compromís per Glòries i ha d’incloure una zona verda. Explica que 

per això fins ara s’havia considerat que tenia poc sentit fer segons quin tipus d’actuació de 
tancament en aquest espai quan d’aquí un temps caldrà fer-hi obres per posar en marxa la 

part pública del projecte. Conclou que el que demanen els veïns no és senzill, però que, tal 
com ha dit el regidor, ho poden estudiar. 

Diu al senyor León que és evident que mai no fan prou pel que fa a l’accessibilitat, però que 

hi treballen força. En relac ió amb Can Felipa, explica que, al marge de les obres de 
restauració d’unes façanes que estaven en mal estat, tenen en marxa el projecte de 

remodelació de la plaça Josep Maria Huertas, que ha d’implicar també la millora dels 
accessos a l’equipament esportiu i al centre cívic. Manifesta que en principi aquestes obres, 
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que ja estan previstes en el projecte encarregat a l’empresa municipal BIMSA, s’haurien de 
lic itar i començar just abans de l’estiu o durant l’estiu. Afirma que, per tant, creuen que cap 
a finals d’any es resoldrà la manca d’accessibilitat d’aquest espai. 

Diu al senyor Navarro que prenen nota de tot el que diu. Explica que no coneix el detall de la 
memòria de BSM del 2016, però que caldria mirar la del 2017. Afirma que, en tot cas, no és 
veritat que les queixes dels veïns no serveixin de res, ja que el Districte trasllada el seu 
neguit als diferents estaments programadors de BSM i de l’Institut de Cultura, que són els 

que acaben determinant en bona mesura quines activitats es fan al Fòrum. Remarca que va 

ser precisament per això que en les últ imes festes de la Mercè el Fòrum va acollir actuacions 
amb molta menys afluència de gent que les que es van fer en altres escenaris. Afirma que, 

de tota manera, revisaran tots els actes que es fan al Fòrum, es reuniran amb BSM i, si 
convé, tornaran a fer reunions de seguiment conjuntes. Explica, però, que solucions com la 

de tornar a fer la Telecogresca al Sot del Migdia no són viables perquè aquest espai no 
reuneix les condicions de seguretat necessàries. 

D’altra banda, manifesta que és cert que hi ha una àrea de parcs infantils al Fòrum que fa 

massa temps que està tancada per obres de millora de la seguretat, i que se’n fa ús tot i 
estar tancada. Explica que els tècnics els han comunicat que s’estan acabant les obres i que, 

en principi, es tornaran a obrir aquests espais a principis de març. 

El gerent del Districte assenyala que només puntualitzarà algunes qüestions.  

Demana disculpes al senyor León perquè no li han fac ilitat els percentatges de persones amb 
diversitat funcional que treballen al Districte, tal com havien quedat. Explica que li donaran 
les xifres globals de l’Ajuntament, que és el marc en què s’estructuren els llocs de treball. 
Destaca, però, que l’Ajuntament de Barcelona fa molts anys que té un institut que vetlla pel 
compliment de la normativa de contractació de persones amb discapacitat. D’altra banda, 
informa que els plans ocupacionals d’enguany s’activaran al maig. Afirma que en aquest cas 

també hi ha unes clàusules que determinen la participac ió de persones amb diversitat 
funcional.  

Quant a l’aparcament d’autobusos pels carrers del barri de la Vila Olímpica, explica que la 
Guàrdia Urbana l’ha informat que ja fa mesos que s’intenta reconduir aquesta situació i que 
hi ha dades que demostren que s’ha produït una millora. Demana, però, que els veïns 

l’informin després dels punts concrets que són motiu de queixa.  

Explica que fa pocs dies van mantenir una reunió amb l’Associació de Veïns del Maresme, en 
la qual van disposar d’hora i mitja per comentar a bastament els pros i contres de la situac ió 
en què es trobaven i aclarir qüestions. Recorda que la part tècnica del Districte ja va dir 
aleshores que la instal·lac ió d’una benzinera és un acte reglat que només es pot aturar en  

cas d’incompliment dels requisits legals. D’altra banda, puntualitza que el que planteja la 
legislació és que la instal·lació d’aquesta activitat s’ha de comunicar als veïns confrontats, 

que no són els que viuen al davant. Afirma que en aquest cas només h i ha un Mercadona al 
costat de l’espai on es preveu ubicar la benzinera. Remarca que fa més d’un any que parlen 

d’aquesta qüestió amb l’associació de veïns i que el fet que el Districte tramiti tota la 
documentació administrat iva d’aquesta activitat no significa que pugui fer el que vulgui, 
perquè aleshores prevaricaria. 
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El president pregunta si ha arribat la senyora Sílvia Frucella, que també havia sol·lic itat 
intervenir. Atès que no hi és present, dona pas a un últim torn de rèplica. 

El senyor Navarro assenyala que no s’ha dit res sobre el compliment de la normativa en 
matèria de soroll. Explica que ho diu perquè l’informe d’Audiotec que l’Ajuntament els va 
facilitar l’any passat mostra que els dos dies que es van prendre mesures el so superava els 
55 decibels. Afirma que en aquest cas el dilema és si preval la normativa de l’Ajuntament o 
de la Generalitat de Catalunya pel que fa a això, tot i que ell considera molt negatiu aquest 

informe. 

El senyor León manifesta que està d’acord amb el regidor que 600.000 euros és una xifra 
modesta per a l’Ajuntament, però molt elevada si es compara, per exemple, amb el que 
costa posar un lavabo adaptat. En aquest sentit, explica que sempre que va a Can Felipa ha 
d’haver fet les seves necessitats abans o anar a un altre lloc a fer-les. Demana, per tant, que 
s’adapti l’equipament, tenint en compte que, encara que el centre esportiu municipal canviï 

d’ubicació, aquest equipament continuarà sent una ampliació del centre cívic. 

Diu al conseller tècnic que no es pot ajornar un any el compliment de la llei que estableix 
que els edificis públics han de ser accessibles, ja que mentrestant el col·lectiu de persones 
amb mobilitat reduïda paga el preu íntegre de les quotes.  

El regidor del Districte explica que té entès que la intervenció que es du a terme a Can Felipa 
també preveu millorar-ne l’accessibilitat, però que se n’asseguraran. 

Respecte a la intervenció del senyor Navarro, insisteix en la importància de disposar d’una 

llista al més concreta possible de les queixes i reclamacions dels veïns per no oblidar-se de 
res a l’hora de reunir-se amb BSM i tenir ben c lar el que han de reivindicar. Afirma que és 

molt més eficaç poder negociar amb BSM tot allò que els veïns del Fòrum han comprovat 
que no funciona i que s’ha de millorar. 

El president recorda que el proper Consell Plenari se celebrarà el 7 de març, dona les gràc ies 

als assistents i, en no haver-hi altres assumptes a tractar, aixeca la sessió a les 20.15 h.  

 

 

 

 

La secretària tecnicojurídica Vist i plau  
El president  

Barcelona, 8 de febrer de 2018 


